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Protokół XI/19 
z XI Sesji VIII Kadencji Rady Gminy Raczki 

odbytej w dniu 30grudnia 2019 r. 
 
Obrady XI Sesji Rady Gminy rozpoczęły się o godz. 1045 i trwały do godz. 1200. 
 
Miejsce obrad Gminny Ośrodek Kultury w Raczkach, Plac Kościuszki 15. 
 
Radni obecni na sali obrad według załączonej listy obecności do protokołu: 
1. Bartoszewicz Witold 
2. Dębski Jacek 
3. Kłoczko Wiesław 
4. Krzykwa Janusz 
5. Tylman Artur 
6. Kwiatkowski Romuald 
7. Naruszewicz Piotr 
8 Olfier-Halicka Katarzyna 
9.Olszewski Jan 
10. Ostapowicz Ewa 
11. Ostrowski Stanisław 
12. Słowikowski Piotr 
13. Staniszewski Leszek 
14. Sutuła Antoni 
15. Król Jan 
 
Ponadto w obradach uczestniczyli: 
Wicestarosta Powiatu Suwalskiego- Pan Artur Łuniewski 
Wójt Gminy Raczki – Pan Andrzej Szymulewski 
Zastępca Wójta Gminy – Pani Ewa Konstantynowicz 
Skarbnik Gminy – Pani Agnieszka Grzędzińska 
Wicestarosta Suwalski -Pan Artur Łuniewski  
Kierownik ZGKiM w Raczkach – Pan Mirosław Wądołowski 
Radca prawny – Pan Jerzy Lewczuk 
Ks. Prałat proboszcz Parafii Raczki – Ryszard Grabowski 
Dyrektor Szkoły Podstawowej w Raczkach- Marek Cieśluk   

Nadleśniczy Pan Wojciech Stankiewicz 

Kierownik USC pan Romuald Dzienis 

Kierownik Referatu Inwestycyjnego pan Piotr Gajda 

Przedstawiciel LZS Krukówek- Mirosław Drażba 
Doradca PZDR- Kacper Dzietczyk 
Sołtysi wsi wg załączonej listy obecności do protokołu. 
 
Pkt 1. Otwarcie sesji. 
 
Sesję otworzył Przewodniczący Rady Gminy Piotr Słowikowski wypowiadając formułę: 
 

„Otwieram XI Sesję Rady Gminy Raczki”. 
 
Powitał przybyłych na sesjęRady Gminy Raczki Gości: Księdza Proboszcza Ryszarda Grabowskiego: 
Pana Artura Łuniewskiego- Wicestarostę Suwalskiego, Pana Nadleśniczego Wojciecha Stankiewicza, 
przedsatwiciela LZS Krukówek Kierownika USC pana Romualda Dzienisa, Pana Kierownika Referatu 
Inwestycyjnego Pana Piotra Gajdę, przybyłych gości, pana Wójta Gminy Raczki Andrzeja 
Szymulewskiegopanią Wójt Panią Ewę Konstantynowicz, panią Skarbnik panią Agnieszkę Grzędzińską, 
Pana Kierownika ZGKiM w Raczkach pana Mirosława Wądołowskiego, Pana Dyrektora Szkoły 
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Podstawowej w Raczkach, pana Kacpra Dzietczyka, Radcę Prawnego Pana Jerzego Lewczuka, Państwa 
Radnych, Panie Sołtys, Panów Sołtysów, Mieszkańców którzy przybyli na sesję.  
Stwierdził, że na ustawowy skład zgodnie z listą obecności w obradach uczestniczy 15 radnych,  
w związku z tym obrady Rady Gminy są prawomocne. 
 
Pkt 2. Przyjęcie porządku obrad. 
 

1. Otwarcie obrad i powitanie gości. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z obrad X sesji Rady Gminy. 

4. Sprawozdanie z działalności  Wójta z pracy w okresie międzysesyjnym. 

5. Interpelacje i zapytania radnych (składane w formie papierowej). 

6. Uchwała w sprawie przyjęcia rocznego programu współpracy Gminy Raczki 
z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 
publicznego na 2020 rok. 

7. Uchwała w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych na rok 2020. 

8. Uchwała w sprawie zatwierdzenia planów pracy stałych Komisji Rady Gminy Raczki na 2020 rok. 

9. Uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Raczki na lata 2019– 2026.  

10. Uchwała w sprawie zmian w budżecie gminy na 2019 r. 

11. Uchwała w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Raczki na lata 2020– 
2026. 

12. Uchwała w sprawie uchwalenia budżetu gminy Raczki na 2020 r. 

13. Odpowiedzi na zapytania sołtysów i wolne wnioski radnych. 
 
Porządek obrad sesji Radni otrzymali w zawiadomieniu o zwołaniu sesji z dnia 11.12.2019 r. wraz  
z materiałami do poszczególnych punktów. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Piotr Słowikowski – zapytał radnych, czy chcieliby wnieść uwagi, 
propozycje zmian do przedstawionego porządku obrad. 
Do porządku obrad nie zgłoszono uwag, wobec czego Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 
porządek obrad. W wyniku głosowania jawnego jednogłośnie został przyjęty przez Radę Gminy 
następujący porządek obrad XISesji Rady Gminy Raczki: 
 
W wyniku głosowania jawnego porządek obrad został przyjęty głosami 15 za. 
 
Pkt 3.Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Piotr Słowikowski – poinformował, że protokół z X Sesji Rady Gminy 
wyłożony był do wglądu w Urzędzie Gminy pokój Nr 1, jak również projekt protokołu został 
udostępniony na stronie BIP Urzędu Gminy Raczki. Do projektu protokołu radni nie wnieśli 
uwag.Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia. 
W wyniku głosowania jawnego protokół z poprzedniego posiedzenia został przyjęty głosami 15 zaprzez 
Radę Gminy. 
 
Pkt 4. Sprawozdanie z działalności  Wójta z pracy w okresie międzysesyjnym. 
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Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – przedstawił sprawozdanie z działalności Wójta w okresie 
między sesyjnym od dnia 15listopada2019 r. do dnia 2 grudnia 2019r. Zwraca się z prośbą o ewentualne 
pytania dotyczące sprawozdania. 
Radni nie wnieśli uwag, w związku z powyższym sprawozdanie z pracy w okresie między sesjami zostało 
przyjęte. 
 

Załącznik Nr 1. – Sprawozdanie Wójta z pracy w okresie między sesjami. 
 

Pkt 5. Interpelacje i zapytania radnych (składane w formie papierowej). 

Pan Radny Jan Olszewski pyta o opłaty za śmieci dla rodzin wielodzietnych. Pani Wójt odpowiada, że 
opłata jest taka sama dla wszystkich. Jest to naszym zdaniem najbardziej sprawiedliwa metoda. 

Pan Radny Leszek Staniszewski proso aby następnym razem zakupić koszulki dla członków LZS 
Krukówek. 

 

Pkt 6. Uchwała w sprawie przyjęcia rocznego programu współpracy Gminy Raczki 
z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 
publicznego na 2020 rok. 

Pani Wójt wyjaśniła na czym polega zmiana w uchwale. 

Przewodniczący Rady Piotr Słowikowski zapytał czy są jakieś pytania. Radni nie wnieśli uwag do 
przedstawionego projektu uchwały.  
Przewodniczący Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Piotr Naruszewicz – poinformował, że 
członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały.  
Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Wiesław Kłoczko – 
poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 
Przewodniczący Rady Piotr Słowikowski - zapoznał z treścią projektu uchwały i poddał pod głosowanie. 
Stwierdził, że w wyniku głosowania jawnego uchwała została przyjęta przez Radę 15 głosami „za”. 
 

Załącznik Nr 2.– Uchwała Nr XI/98/19 
 
Pkt 7.Uchwała w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych na rok 2020. 

Pan Inspektor Mariusz Zalewski opowiedział o treści uchwały. Pan Wójt pyta na jakie cele są 
przeznaczone środki zebrane ze środków alkoholowych ? Środki te pochodzą ze sprzedaży napojów 
alkoholowych. Środki te mogą być przeznaczone tylko i wyłącznie na działanie profilaktyczne przeciw 
działania alkoholizmowi. Ustawa wskazuje pięć konkretnych zadań, na które mogą być wydane środki i 
co roku Rada Gminy taki program uchwala. Przeznaczamy środki na profilaktykę wśród dzieci i 
młodzieży oraz na działania wśród osób uzależnionych. Dochód wynosi 67 000 zł. Jeżeli sprzedawca nie 
złoży oświadczenia do końca styczna zostaje cofnięte zezwolenie na sprzedaż alkoholu. 

Radni nie wnieśli uwag. 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Piotr Naruszewicz – poinformował, że 
członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały.  

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Wiesław Kłoczko – 
poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 
Przewodniczący Rady Piotr Słowikowski - zapoznał z treścią projektu uchwały i poddał pod głosowanie. 
Stwierdził, że w wyniku głosowania jawnego uchwała została przyjęta przez Radę 15 głosami „za”. 
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Załącznik Nr 3.– Uchwała Nr XI/99/19 
 

Pkt 8. Uchwała w sprawie zatwierdzenia planów pracy stałych Komisji Rady Gminy Raczki na 
2020 rok. 

Pan Przewodniczący informuje o treści uchwały.  

Radni nie wnieśli uwag. 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Piotr Naruszewicz – poinformował, że 
członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały.  

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Wiesław Kłoczko – 
poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 
Przewodniczący Rady Piotr Słowikowski - zapoznał z treścią projektu uchwały i poddał pod głosowanie. 
Stwierdził, że w wyniku głosowania jawnego uchwała została przyjęta przez Radę 15 głosami „za”. 

Załącznik Nr 4.– Uchwała Nr XI/100/19 
 

Pkt 9. Uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Raczki na lata 2019– 
2026.  

Pani Skarbnik  informuje o wprowadzonych zmianach w treści tej uchwały. 

Radni nie wnieśli zapytań. 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Piotr Naruszewicz – poinformował, że 
członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały.  
 
Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Wiesław Kłoczko – 
poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 
Przewodniczący Rady Piotr Słowikowski - zapoznał z treścią projektu uchwały i poddał pod głosowanie. 
Stwierdził, że w wyniku głosowania jawnego uchwała została przyjęta przez Radę 15 głosami „za”. 

Załącznik Nr 5. – Uchwała Nr XI/101/19. 
 

Pkt 10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2019 r. 

Skarbnik Gminy Pani Agnieszka Grzędzińska – przedstawiła proponowane zmiany w budżecie gminy na 
2019 r.  

Pan Wójt wyjaśnia, że staramy się o dofinansowanie na przebudowę Punktu Selektywnej Zbiórki 
Odpadów Komunalnych w Dowspudzie, stad kwota 36 900 zł 

Radni nie wnieśli uwag. 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Piotr Naruszewicz – poinformował, że 
członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały.  
 
Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Wiesław Kłoczko – 
poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 
Przewodniczący Rady Piotr Słowikowski - zapoznał z treścią projektu uchwały i poddał pod głosowanie. 
Stwierdził, że w wyniku głosowania jawnego uchwała została przyjęta przez Radę 15 głosami „za”. 

Załącznik Nr 6. – Uchwała Nr XI/102/19. 
 

Pkt 11. Uchwała w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Raczki na lata 
2020– 2026. 

Pan Przewodniczący: 
1)odczytuje projekt uchwały, 
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2)odczytuje opinię poszczególnych komisji Rady Gminy dotyczącą chwały,  
3)odczytuje opinię w sprawie projektu uchwały przedstawioną przez przewodniczącego Komisji Oświaty, 
Pomocy Społecznej i Budżetu Rady Gminy,  
4)odczytuje opinię regionalnej izby obrachunkowej o projekcie uchwałyoraz o prognozie długu,  
5) przeprowadza dyskusję nad projektem uchwały budżetowej. 
 
Skarbnik Gminy Pani Agnieszka Grzędzińska – przedstawiła uchwałę Wieloletniej Prognozy Finansowej 
na lata 2020- 2026.  
Pan Wójt informuje, że podane w uchwale wyniki są w tym roku najlepsze trochę długu spłaciliśmy, a 
przy okazji zaoszczędziliśmy. Dochód na mieszkańca u nas jest najniższy w Powiecie. 
Radni nie wnieśli zapytań. 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Piotr Naruszewicz – poinformował, że 
członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały.  
 
Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Wiesław Kłoczko – 
poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 
Przewodniczący Rady Pan Piotr Słowikowski poddał pod głosowanie uchwałę. 
Stwierdził, że w wyniku głosowania jawnego uchwała została przyjęta przez Radę 15 głosami „za”. 

Załącznik Nr 7 – Uchwała Nr XI/103/19. 
 
Pkt 12.Uchwała w sprawie uchwalenia budżetu gminy Raczki na 2020 r. 

Pan Przewodniczący: 
1)odczytuje projekt uchwały, 
2)odczytuje opinię poszczególnych komisji Rady Gminy dotyczącą Uchwały,  
3)odczytuje opinię w sprawie projektu uchwały przedstawioną przez przewodniczącego Komisji Oświaty, 
Pomocy Społecznej i Budżetu Rady Gminy,  
4)odczytuje opinię regionalnej izby obrachunkowej o projekcie uchwałyoraz o prognozie długu,  
5) przeprowadza dyskusję nad projektem uchwały budżetowej. 
 
Pani Skarbnik przedstawiła projekt uchwały budżetu gminy Raczki na 2020 r.  
Pan Wójt informuje, że to jest kolejny rok bez podwyższenia podatków: od nieruchomości, działalności 
gospodarczej, rolnego, a wszystko w porównaniu z latami ubiegłymi podrożało. Jeśli nasze finanse w 
przyszłych latach się poprawią np. w związku z powstaniem stacji benzynowej przez S61 lub przebiegu 
gazociągu przez teren Gminy Raczki to wtedy ilość inwestycji zwiększymy. Pan Wójt prosi o poparcie 
uchwały. 
Pan Radny Pan Witold Bartoszewicz wspomina o tym, że budżet ten nie uwzględnia ludzi. W budżecie 
nie ma nic o podwyżce dla pracowników.  Pracownicy powinni dostać podwyżkę przynajmniej 100 zł 
miesięcznie. 
Pan Wójt odpowiada, że pracownicy są nagradzani premiami. Jeżeli zostaną zwiększone dochody będzie 
podatek dodatkowy od np.  stacji paliw czy z gazociągu wtedy będziemy mieć dodatkowe środki i wtedy 
będzie więcej inwestycji i będą podwyżki dla pracowników.  
Państwo Sołtysi tez proszą o podwyżki.  
Pan Wójt prosi o cierpliwość będzie analizował budżet i zastanawiał się nad podwyżkami w przyszłości 
dla sołtysów i pracowników.  
Radni nie wnieśli zapytań. 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Piotr Naruszewicz – poinformował, że 
członkowie Komisji  3 osoby pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały 1 osoba się 
wstrzymała i 1 osoba przeciw.  
 
Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Wiesław Kłoczko – 
poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
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Przewodniczący Rady Piotr Słowikowski - zapoznał z treścią projektu uchwały i poddał pod głosowanie. 
Stwierdził, że w wyniku głosowania jawnego uchwała została przyjęta przez Radę 12 głosami „za”, 1 
głosem przeciw i 2 głosy wstrzymujące się. 
Pan Wójt dziękuje radnym, którzy głosowali za uchwałą budżetową, a tych co nie głosowali to ich 
prywatna sprawa tym co wstrzymali się też.   

Załącznik Nr 8 – Uchwała Nr XI/104/19. 
 

Pkt 13. Odpowiedzi na zapytania sołtysów i wolne wnioski radnych. 
Pan Radny Jan Olszewski pyta do kiedy można składać deklaracje za śmieci? Pani Wójt odpowiada, że 
prosimy o jak najszybsze złożenie deklaracji. 

Pani Anna Gawryłowicz- Paciorko zgłasza, że osoby, które nie mówią na sesji przez mikrofon na 
nagraniach z sesji, które są transmitowane w internecie nie słychać w ogóle.  Stowarzyszenie 
Małoraczkowiacy zapraszają Państwa Radnych, Pana Wójta i Panią Wójt na  III bal przaśny, który 
odbędzie się 8 lutego 2020 roku. 

Pani Wójt dziękuję pracownikom samorządowym, kierownikom referatów za zaangażowanie i często 
pracę wykraczającą po za zwykłe obowiązki szczególnie w rozwiązywaniu spraw, które wymagały 
poruszania się w obszarach dotąd rozstrzyganych po raz pierwszy oraz za wsparcie okazane w czasie 
wykonywania czynności i obowiązków spoczywających na sekretarzu. Dziękuję wszystkim pracownikom 
obsługi za ich codzienny trud, kierownikom jednostek podległych za współpracę.. Jednocześnie pragnę 
skierować podziękowania dla pań i panów sołtysów za wsparcie nas samorządowców w czynnościach 
dotyczących spraw bieżących ważnych dla funkcjonowania społeczności lokalnej. Wszystkim państwu 
składam podziękowania i życzę w nadchodzącym Nowym Roku wszelkiej pomyślności. 

Pkt 14. Zakończenie obrad. 

Przewodniczący Rady Piotr Słowikowski – stwierdził, że porządek sesji został wyczerpany  
i poinformował, że protokół z dzisiejszej sesji zostanie sporządzony i wyłożony do publicznego wglądu 
na 3 dni przed terminem kolejnej sesji w pokoju Nr 1 w Urzędzie Gminy Raczki oraz w Biuletynie 
Informacji Publicznej Gminy Raczki.  
Podziękował Wójtowi, radnym, pracownikom urzędu gminy, sołtysom za udział w obradach Rady 
Gminy. 

„Zamykam XISesję Rady Gminy Raczki”. 
 
 

Przewodniczący Rady 
 
   Piotr Słowikowski  

Protokołowała 
 
Marlena Skorupska 


